
                                                P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  VIII/2015 

 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu  21 kwietnia 2015r. 

 

Miejsce obrad  -  sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w  Barczewie. 

 

Godzina rozpoczęcia obrad  -  godzina  11.00 

 

W obradach VIII/2015 sesji uczestniczyli wszyscy radni (15). 

 

Pan Andrzej Maciejewski zaproponował uczcić minutą ciszy śmierć pana Mariana Mańkowskiego 

i pana Ryszarda Kuleszy. 

 

Zebrani uczcili minuta ciszy śmierć p.Mańkowskiego i p.Kuleszy. 

 

Do punktu 1. 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan Andrzej 

Maciejewski. 

Pan Maciejewski stwierdził prawomocność obrad VIII/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Do punktu 2. 
 

Pan Adam Dowgiałło – Komisja Promocji prosi o zdjęcie z porządku obrad punktu 19 – projektu 

uchwały w sprawie zmian w Statucie CkiPG ze względu na dużo uwag Komisji do projektu tej 

uchwały. 

 

Pan Dariusz Jasiński – proszę o zdjęcie z porządku obrad  punktu 18 projektu uchwały w sprawie  

uchwalenia  regulaminu dofinansowania zadań z zakresu  usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy  Barczewo. 

 

Pan Andrzej Maciejewski – w związku z propozycją zdjęcia z porządku obrad punktu 19 

proponuję zdjąć  z WPF-u i zmiany budżetu środki dotyczące  funkcjonowania w Centrum 

Promocji w wysokości  91 767zł. 

 

„Za” zdjęciem punktu  głosowało 13 radnych, 1 radny był „przeciw”, jedna osoba „wstrzymała” się 

od głosu. 

 

„Za” zdjęciem z porządku obrad punktu 19 głosowali wszyscy  radni. 

 

„Za” zdjęciem ze zmiany WPF i zmiany budżetu kwoty 91.767zł  głosowali wszyscy radni. 

 

Porządek obrad po zmianach: 
 

3.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa  z działalności między  sesji Rady. 

5.Sprawozdanie z prac  komisji Rady Miejskiej w okresie między sesjami. 

6.Interpelacje i zapytania  radnych. 

7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 

8.Odpowiedzi. 

9.Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie w 2014r 

10.Ocena zasobów  pomocy społecznej na rok 2014 dla gminy Barczewo. 



11.Sprawozdanie z działalności Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie w 2015r. 

12.Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Barczewie w 2014r oraz 

informacja o planowanych przedsięwzięciach w 2015r. 

13.Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Barczewo z Organizacjami 

Pozarządowymi w 2014r. 

14.Sprawozdanie dotyczące stanu infrastruktury drogowej po sezonie  zimowym oraz informacja o 

planowanych remontach. 

15.Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015rok. 

16.Projekt uchwały w sprawie współdziałania celem realizacji Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Olsztyn. 

17.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

publicznych  w granicach administracyjnych Gminy Barczewo na cele nie związane z budową, 

przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną  dróg w zakresie  infrastruktury „ostatniej mili”. 

18.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Barczewo na lata 

2015-2024. 

19Zmiana budżetu na 2015r 

20.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego  Zakładu 

Usług Komunalnych Spółka z o.o w Barczewie. 

21.Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy Samorządowi Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego  

Województwa  Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

22.Sprawy różne i wolne wnioski 

23.Zakończenie obrad VII/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Radni  14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęli porządek obrad. 

 

Do punktu 3. 
 

Protokół  z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e (15). 

 

Do punktu 4. 
 

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady: 

 

-trwa procedura dotycząca budowy składowiska odpadów w Łęgajnach. Mieszkańcy i Gmina są 

przeciwni tej inwestycji natomiast procedura musi być doprowadzona do końca. 

-tam gdzie drogi były naprawiane jak był jeszcze lód to trzeba je naprawiać powtórnie; 

-trwa opracowywanie dokumentacji projektowej  na budowę oświetlenia na ulicy Północnej. 

-wszczęte zostało postępowanie w sprawie budowy kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej 

w miejscowości Nikielkowo; 

-trwa postępowanie na zakup 5 wiat dla Wójtowa, Kaplityn i Barczewa; 

-trwają rozmowy i uzgodnienia dotyczące budowy  śmietników na Starym Mieście; 

-odbyło się spotkanie  w sprawie  drugiego etapu odwodnienia w Łęgajnach; 

-wziąłem udział w uroczystości – Laur Najlepszy z najlepszych. Laur otrzymały Mikołajki; 

-odwiedziliśmy miejscowość Stankowo gdzie obejrzeliśmy  siedliskową  oczyszczalnię ścieków. Po 

rozmowach z dyrektorem ANRolnych wiemy, że o oczyszczalniach rozmawiać możemy w 2016r; 

Gmina  miałaby wykonać projekty na trzy oczyszczalni; 

-spotkałem się z SIO. Jest zagrożenie Festiwalu im.Feliksa Nowowiejskiego związane z brakiem 

dofinansowania; 

-odbyło się spotkanie w sprawie dofinansowania 100tyś.zł dla CKIPG na remont dachu; 

-dziękuję pani Balbinie Buras i  Sołtysowi Lamkowa za udzielenie pierwszej pomocy dla spaleńca; 



-odbyła się komisja wyjazdowa powiatowa w sprawie ustalenia harmonogramu realizacji naprawy 

dróg powiatowych. 

-odbyła się Gala  Sportu; 

-wzięliśmy udział w Dniu Węgierskim w rocznicę poparcia przez olsztyniaków  rewolucji  

węgierskiej; 

-byliśmy w Nikielkowie na objeździe dróg. 

 

Do punktu 5. 
Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili sprawozdania z prac swoich Komisji. 

 

Pan Adam Dowgiałło podziękował wszystkim, którzy zaangażowali się  w organizację Gali Sportu. 

 

Do punktu 6. 
 

Pani Halina Bronka: 
-nie otrzymałam odpowiedzi na ustne zapytanie w sprawie wycinki  drzew  przy rzece na ulicy 

Kościuszki; 

-prośba do burmistrza aby mieszkańcy Barczewa mogli wnosić uwagi do projektantów w czasie 

prac przy Studium Barczewa. 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-osoba, która dokonuje rekultywacji terenu przy rzece ma  zezwolenie na to i może usunąć dzikie 

nasadzenia i właściwie to zagospodaruje we własnym zakresie; 

-okazanie Studium – mieszkańcy w tym dniu mogą również skorzystać z zadawania pytań dla 

projektantów. 

 

Pani Buras Balbina: 
-droga gruntowa w Radostach, która stanowi jedyną drogę dojazdową, jest w fatalnym stanie. 

Gimbus nie chce dowozić dzieci do wsi. Kiedy będzie naprawiona  droga? 

-lata 2010/2011 – wodociągowanie Radost. Nie wszyscy mieszkańcy byli odwiedzeni i nie są 

przyłączeni do wodociągu a mieszkają w zwartej zabudowie. Na dzień dzisiejszy koszt podłączenia 

to kwota 15 tysięcy zł. Ludzie  zostali pozostawieni bez wody. Gospodarstwa na obrzeżach też nie 

są podłączone.Czy my możemy pochylić się nad tym problemem w Radostach? 

 

Pan Bogusław Matłoka: 
-kiedy rozwiążemy problem przyłączenia Barczewskiego Dworu do wodociągu w Barczewie? 

 

Pan Jarosław Bonus: 
-kiedy będą usunięte pale z jeziora w Zalesiu, czy będzie  wykonany tam parking i czy będzie 

przygotowane miejsce na ognisko na plaży? 

-czy będą zamontowane spowalniacze  przy drodze nr „17” przy wjeździe na ulicę Wiśniową? 

-prośba o ustawienie nowej tablicy informacyjnej  koło Ośrodka Zdrowia w Barczewie, 

-czy będzie dokończona inwestycja nowej drogi na ulicy Konopnickiej i braku odcinka chodnika 

przy ulicy Nowodworcowej? 

-przy zbiegu ulic Szczepańskiego i Orzeszkowej jest działka budowlana, która powinien posprzątać 

jej właściciel; 

 

Pan Bogdan Caruk: 
-przy ul.Obrońców Warszawy na chodniku należy wymienić płytki i krawężnik na nowe a nie łatać 

tego starymi płytkami, uszkodzonymi. Pokruszoną kostkę należy wyjąć i włożyć nową. Przy 

odbiorze tych prac proszę zwrócić uwagę jak są ułożone płytki przy studzienkach kanalizacyjnych. 

-czy jest możliwość umieszczenia hydrantów wodnych przy ul.Północnej przy gimnazjum 



(boisko); 

-jak daleko zaawansowane są prace przy utworzeniu przejścia dla pieszych Kościuszki-Graniczna? 

-nawierzchnia ulicy Kościuszki przy cmentarzu, przy siedzibie drogowców jest w fatalnym stanie, 

aż wstyd, że w tym miejscu droga tak wygląda; 

-proszę o remont i otwarcie toalety miejskiej. 

 

Pani Anna Wojszel: 
-na ostatniej sesji Sołtys Wipsowa zapytał się czy nie można wcześniej usunąć drzew przed 

pobudowaniem chodników? Czy mieszkańcy będą mogli zakupić  te usunięte drzewa? 

-kiedy będzie remontowana droga w Wipsowie? 

 

Pani Alina Jakończuk: 
-czy będzie usunięty szlam  z jeziora na Zalesiu? 

 

Pani Halina Bronka: 
-dziękuję za wymianę krawężników na Starym Mieście. 

 

Pan  Krzysztof Ludwiniak: 
-czy na remonty dróg, oprócz Nikielkowa, mogą liczyć inne miejscowości i czy tam również będzie 

lustracja dróg? 

 

Pan Adam Dowgiałło: 
-czy jest możliwy bieżący remont chodnika na ulicy Miłej oraz naprawa ubytków w jezdni na 

ul.Miłej? 

-czy kostka brukowa na Starym Mieście objęta jest jeszcze gwarancją. W wielu miejscach wymaga 

to naprawy. 

-czy można usunąć garby na  ulicy Wojska Polskiego-Armii Krajowej? 

-czy jest możliwa zmiana kierunku ruchu  na ulicy Słowackiego na ruch jednokierunkowy? 

-czy Gmina Barczewo wchodzi w II etap konkursu rewitalizacji? 

-czy Gmina złożyła wniosek do konkursu na małą termoizolację gdzie do wzięcia było 30 tyś. Zł? 

-w OSP w Barczewie robiliśmy przegląd materiałów i natknęliśmy się na informacje dotyczące   

budynku nr 21 przy ulicy Warmińskiej. W materiałach tych znajdują się informacje , w których były 

przewodniczący Rady Miejskiej mówi, że budynek ten (po spaleniu) naprawiony będzie  w trybie 

ekspresowym. Czy budynek ten będzie naprawiany czy rozebrany? 

-tunele (przejścia dla pieszych) na „16” w dalszym ciągu nie mają oświetlenia. Jest to 

niebezpieczne. Przypomnieć chciałem, że osoba przechodząca przez „16” nie korzystała z tego 

nieoświetlonego tunelu i przechodziła przez  jezdnię (Okolice Barczewskiego Dworu) i uległa 

śmiertelnemu wypadkowi. Proszę o interwencję Straż Miejską. 

-na Starym Mieście jest  wiele słupów i drzew  oklejonych różnymi plakatami. Czy Straż Miejska  

może interweniować? 

-za 60-70 tysięcy zł został sporządzony projekt  dobudowania do budynku Centrum Kultury i 

Promocji sali widowiskowej. Dobudowa taka kosztowałaby miliony. Czy byłby sens 

przeprowadzania takich prac w sytuacji gdy przy amfiteatrze barczewskim jest budynek (była 

Warmianka), który właściciel chce zbyć za kwotę 2,5 miliony zł. Na remont tego obiektu można 

pozyskać środki pozabudżetowe. 

-kwestia zakupu samochodu dla Urzędu Miejskiego – czy nie można tego zrobić w ramach lizingu 

a dla Straży Miejskiej zostawić Toyotę do przewożenia zwierząt? 

-ulica Północna (przy Gimnazjum) jest zamknięta po godzinach  pracy  gimnazjum. W razie pożaru 

tracimy dużo czasu przy otwieraniu bramy. Czy tego nie można połączyć z drugą ulicą, pozyskać 

do tego celu starą „16”? Przy otwarciu i zrobieniu tam drogi jednokierunkowej zbędna będzie 

zatoczka dla autobusów. 

-czy my jako radni możemy korzystać  z pomocy prawnej urzędu? Zwracałem się do prawnika 



Urzędu w sprawie Statutu Centrum Kultury. Nie uzyskałem pomocy. Usłyszałem od prawnika 

Urzędu, że nie będzie się wypowiadać w tej kwestii, ponieważ nie jest autorem tych zmian. 

-zakupiona została z funduszu sołeckiego równiarka. Czy inne sołectwa mogą z niej skorzystać? 

 

Pan Andrzej Moszczyński: 
-apeluję o to abyśmy się zastanowili nad tym czy na sesji mamy zadawać tyle pytań. Rozjeżdża się 

nam sesja. Urząd pracuje codziennie przez 8 godzin i pewne sprawy można załatwić bezpośrednio 

w urzędzie w godzinach urzędowania a tu pozostawić sprawy najważniejsze; 

 

Pani Alina Jakończuk: 
-na ulicy Kraszewskiego ustawiony był dobry znak i nie stały samochody, które zawężały jezdnie. 

W tej chwili znaku nie ma a sytuacja znów jest tak jak było czyli bardzo niebezpiecznie. Ulica jest 

wciąż zastawiona; 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy burmistrz uzyskał od   Nadleśnictwa zgodę na organizację festynu w Wójtowie na trasie  PZU 

Zdrowie „Sąsiedzkie potyczki” i czy dopracowane zostały sprawy ze sponsorem? 

-czy poczynione są jakieś kroki w sprawie „Warmińskiej Niteczki”? 

-czy są ustalenia w sprawie  rozwiązania sprawy świetlicy wiejskiej dla Wójtowa? 

 

Pani Dorota Kaczorowska: 
-co się dzieje w sprawie  projektu dla wodociągu Ramsowo kolonia: 

-prośba o przegląd hydrantów; 

 

Do punktu 7. 
 

Pani Krystyna Szter: 
-proszę o kopię pisma w sprawie starej hydroforni w Kaplitynach; 

 

Pan Marek Adamkowski: 
-drogi gruntowe na osiedlu domków jednorodzinnych są źle naprawione, niezgodnie ze 

specyfikacją. Moje prośby u pana Grzegorza nie mają odbicia. Efektu napraw nie ma Brak 

korytowania dróg. 

 

-ORLIK przy Szkole Podstawowej powinien być czynny od g.,13.00 w dni wolne od pracy i w 

ferie. Niestety nie jest to respektowane. 

 

Do punktu 8 
 

Odpowiedzi burmistrza: 

 

-mnogość pytań  pana Adama świadczy o  płodności myślenia; 

 

dla pana Adamkowskiego: 

-w specyfikacji  nie było korytowania dróg bo cały budżet roczny na wszystkie drogi tam by 

poszedł; 

 

dla  pani Buras: 

-droga w Radostach będzie robiona po skończeniu remontu w Nikielkowie, bo tak jest w 

harmonogramie ustalonym przez Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska; 

-w projekcie wodociągowania Radost rzeczywiście pominięte zostały 2 gospodarstwa. Wówczas 

nie mogliśmy tego skorygować, ponieważ zablokowałoby to całą inwestycję finansowaną ze 



środków unijnych. W tej chwili  to rozpatrujemy jak to zrobić i podłączyć te dwa gospodarstwa; 

 

Dla pana Matłoki: 
-podłączenie Barczewskiego Dworu do wodociągu w Barczewie – ANR oddała dla Barczewskiego 

Dworu  studnie, z których woda była bezpłatna. Niestety nastąpił spadek poziomu wód i oni muszą 

co roku wymieniać pompę. Maruny-Szynowo-Tęguty – to będzie wodociągowane. My o 

Barczewskim Dworze pamiętamy ale musimy znaleźć  sposób aby to doprojektować. 

 

Pan Matłoka: 
-proszę o odpowiedź na piśmie. 

 

Burmistrz Barczewa: 
-uporządkowanie plaży miejskiej – zadzieje się to wtedy jak poprawi się pogoda. Poproszę 

strażaków o pomoc w usunięciu tych pali. Jak  oni to wyciągną to wejdzie ciężki sprzęt i usunie 

szlam. Na plaży wykonany jest I etap. 

 

Burmistrz polecił zakupić 10 nowych tablic ogłoszeniowych. 

 

Burmistrz Barczewa: 
-położenie wody do boiska przy  Gimnazjum – zrobimy rozeznanie ile to kosztuje i pan Caruk 

powie skąd to wziąć; 

-dla pani Wojszel – o  zagospodarowaniu pozyskanego drzewa z wycinki w Wipsowie postanowi 

Powiatowa Służba Drogowa; 

-dla p.Caruka – naprawa płytek przy studzienkach – to wygrał ZUK i  już to realizuje. 

-przejście dla pieszych Kościuszki-Graniczna – poszło pismo do powiatu o zwołanie w trybie 

pilnym komisji, 

-stan drogi przy cmentarzu jest bardzo zły ale pieniądze zostawiliśmy na Próle, Kołaki i one będą 

tam wydatkowane, 

-remont toalety miejskiej – zajmie się tym ZWIK, 

-lustracja dróg w Barczewku – jeśli pan radny Ludwiniak uważa, że trzeba to tam pojedziemy, 

-chodnik przy Miłej – zobaczymy i  zrobimy to; 

-gwarancja na ułożenie kostki na Starym Mieście – sprawdzimy to; 

-ulica Słowackiego – mieszkańcy ustawiają tam swoje samochody – zobaczymy co się da zrobić. 

Zastanowimy się  nad ograniczeniem postoju. Tam przy CKIPG na placu urządzić parking. 

-Komisja nie  chce przystępować do konkursu do II etapu rewitalizacji. Skoro państwa decyzja jest 

taka to nie wchodzimy, 

-lustracja tuneli – wydałem polecenie Straży Miejskiej aby je odwiedzała. Zawiaduje nimi 

GDDKiA i do nich się o to zwracaliśmy. Straż Miejska będzie lustrowała te 3 tunele łącznie z  

Kaplitynami, 

-słupy, tablice ogłoszeniowe są systematycznie oczyszczane przez naszych pracowników 

gospodarczych, 

-projekt na dobudowę sali widowiskowej robiony był w świetlanym okresie pod możliwość 

pozyskania  środków na rozbudowę. Mamy budynek po kościele i szybko go przekażemy dla 

Centrum. Ważności projektu należy  pilnować bo może pojawią się środki, 

-propozycję zakupu budynku przy stawie jego właściciel również  mi przedstawiał. Budynek znam 

od piwnic. Jest on pod opieką konserwatorską jako część zamku książęcego i mam świadomość ile 

to będzie  kosztowało aby zrewitalizować tą drugą część. Nie ma na razie środków ani na nowe ani 

na remonty starych. Jak będą środki na remonty to się zastanowimy z zakupem  budynku. Ten temat 

był już przerabiany, 

-zakup samochodu dla Urzędu – musimy  najpierw wymienić  okna, zrobić elewację budynku itp., 

-droga do Gimnazjum – ta droga nie ma nośności. Nie można tam puścić ciężkiego sprzętu. Ulica w 

ciągu dnia służy za parking. Mamy teren z boku gimnazjum gdzie można zrobić parking oraz inny 



wjazd. Może  należałoby to zadanie włożyć do przyszłorocznego budżetu. 

-ulica Kraszewskiego – był tam postawiony znak. Było tam wówczas bardzo dużo uwag. 

Zlikwidowaliśmy ten znak. Postawimy znowu znak. 

-”Sąsiedzkie potyczki” - 28.04.2015r jestem zaproszony do Leśnictwa Wadąg i tam będzie 

Nadleśniczy z Olsztyna i tam padnie ta odpowiedź. Załatwię te dwie sprawy od ręki. Czekam 

również na odpowiedź od ALDES-y, która ma wspomóc te „Sąsiedzkie  Potyczki”, 

-”Warmińska Niteczka” - będzie możliwość ujęcia tego zadania w przyszłych środkach LGD, 

-przegląd hydrantów – proszę aby to zrobił ZWIK, 

-usunięcie garbów Wojska Polskiego-Armii Krajowej – tam chcielibyśmy to zrobić w asfalcie. 

Mamy wykonany kosztorys – jest to kwota 200tyś.zł 

 

Pan Dariusz Jasiński: 
-przejście dla pieszych na ul.Kościuszki-Graniczna – ponowimy to w Powiatowej Służbie 

Drogowej. 

 

-w pierwszej kolejności musimy wykonać ulicę Konopnicką (II etap). Oraz nakładkę na  drogę 

Zalesie i ulicę Klonową. Jak zostaną środki to pomyślimy  o chodniku Nowodworcowa-

Słowackiego, 

 

Pani Halina Bronka: 
-co dalej z toaletą miejską. Proszę o doprowadzenie jej do użytku jeszcze przed sezonem. 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-poproszę ZWIK o wycenę. Zrobimy tam ładne schody. 

 

-świetlica dla  Wójtowa – zgodnie ze wskazaniami Rady Sołeckiej toczymy rozmowy z trzema 

podmiotami. Jesteśmy w trakcie postępowania. 

 

Pan Adam Dowgiałło: 
-toaleta – może dogadać się  z Pabem Ratuszowym o udostępnianie toalety; 

 

-usunięcie pali z jeziora na Zalesiu – jesteśmy gotowi zanurkować  i podczepić je ale ktoś musi 

fizycznie je wyjąć. 

 

Pan Dariusz Jasiński: 
-wniosek na termoizolację – ZBK  złożył wniosek na wymianę okien. 

 

Pani Ryszarda Buga: 
-porady – nie widzę problemu aby radni mogli korzystać z porad prawnych ale proszę  zgłaszać to 

na piśmie do mnie i wówczas odpowiemy  na piśmie. Potrzeba jest więcej czasu na zapoznanie  

z tematem. 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-zastępca dyrektora Zakładu Karnego  składał do przewodniczącego Komisji Sportu wniosek o 

bonifikatę za korzystanie z hali gimnastycznej gimnazjum przez funkcjonariuszy ZK. To powinno 

być składane do burmistrza. Proszę  aby ustały  takie dziwne działania. Jeśli to ma być moja 

decyzja to proszę wnioski kierować do mnie. Szanujmy się. Obowiązuje pewna droga służbowa. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 
-jeśli zastępca dyrektora zwrócił się  do przewodniczącego Komisji bo tak chciał więc radny  

powinien odpowiedzieć. Przewodniczący odpowiedział, że ostateczną decyzję podejmie burmistrz. 

Nie brońmy ludziom pisać gdzie chcą. 



Pan Bogdan Caruk: 
-pismo powinno  trafić do burmistrza a nie do Komisji; 

 

Do punktu  9. 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie w 2014r 

przedstawił dyrektor Ośrodka pan Jarosław Złotkowski. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-w Domu Dziennego Pobytu zatrudnione są 2 osoby i w Klubie Integracji Społecznej również dwie. 

 

Pan Jarosław Złotkowski: 
-to wynika ze struktury organizacyjnej Ośrodka. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-pomoc społeczna  - alkoholizm, narkomania – w Odrytach była osoba uzależniona. Zwracałem się 

z prośbą o udzielenie tej osobie pomocy. Niestety ani Ośrodek ani komisariat nie udzieliście tej 

osobie pomocy. 

 

Pan Jarosław Złotkowski: 
-pan ten kierowany był dwukrotnie  do Ośrodka Wsparcia. Niestety powracał do swojego miejsca 

zamieszkania. Osoba uzależniona też musi chcieć wyjść z nałogu. Udzielaliśmy  temu  panu 

szerokiego wsparcia. Niestety nie chciał podjąć leczenia. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-czy w takich przypadkach jest możliwość umieszczenia takiej osoby w zakładzie zamkniętym? 

 

Pan Jarosław Złotkowski: 
-jeśli osoba nie wyrazi zgody to nie ma takiej możliwości. Nie można takiej osoby przymusić. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-co to jest zmniejszenie barier społecznych? 

 

Pan Jarosław Złotkowski: 
-to jest  np.: nieumiejętność sprzątania itp. Chodzi o to aby  ją  przywrócić do normalnego życia. 

 

Pan Kozon: 
-wsparcie rodziny przez asystenta w bezradności; 

 

Pan Jarosław Złotkowski: 
-asystent rodzinny ma za zadanie pokazanie rodzinie  jak należy normalnie żyć. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-ile rozwiązano problemów rodzinnych? 

 

Pan Złotkowski: 
-15 osób spośród 40 podjęło pracę. 

 

Pan Kozon: 
-jaka liczba dzieci z rodzin  zagrożonych została objęta działaniem wsparcia? 

 



Pan Złotkowski: 
-40 dzieci brało udział w tym programie. 

 

Pan Kozon: 
-budowanie więzi rodzinnych 

 

Pan Złotkowski: 
-były to zajęcia organizowane przez różnych specjalistów. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zajmuje się zadaniami zmierzającymi 

do zmniejszenia  spożycia alkoholu. Czy Komisja dział oddzielnie czy z  Ośrodkiem? 

 

Pan Złotkowski: 
-środki umieszczone są w Ośrodku. Komisja powoływana jest przez burmistrza natomiast środki  są 

w Ośrodku. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-przeciwdziałanie przemocy w rodzinie: wprowadzona została  Niebieska Karta. Niestety jest to 

utopia. Osobą z mojej rodziny, która znalazła się w takiej sytuacji, nikt się nie zainteresował. 

Dlaczego Ośrodek nie zainteresował się tym? To było prawdziwe i rzeczywiste. Poruszyłem ten 

temat, ponieważ dotyczyło to mojej rodziny. 

 

Pani Halina Bronka: 
-dlaczego przez cały rok zatrudnione jest po 2 osoby w Domu Dziennego Pobytu i w Klubie 

Integracji Społecznej? 

 

Pan Złotkowski: 
-w KIS obydwie osoby zatrudnione są na stałe. Jedna osoba realizuje projekty, zajęcia. Druga osoba 

pan Napierało – prowadzi odpracowania z wyroków. W DDP – 1 osoba prowadzi zajęcia i 1 osoba 

pracuje jako goniec. 

 

Do punktu 10. 
 

Ocenę zasobów  pomocy społecznej na rok 2014 dla gminy Barczewo przedstawił pan Złotkowski. 

Ocena stanowi załącznik do protokółu. 

 

Pani Halina Bronka – dziękuję panu dyrektorowi za to, że MOPS jako jedyna instytucja  

wykorzystał swoją szansę w zakresie pozyskania  środków  pozabudżetowych i robi to pan 

systematycznie. 

 

Pan Andrzej Maciejewski – życzę dalszych sukcesów. 

 

Do punktu 11. 
 

Sprawozdanie przedstawiła pani Hanna Chyżyńska – dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i 

Zdrowia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

 

Pan Rafał Surmański – czy jest plan zatrudnienia nauczycieli w dalszych latach – ruchy kadrowe 

w przyszłości? 

 



Pani Hanna Chyżyńska: 
-w przyszłym roku dzieci w przedszkolach będzie mniej ale jest pomysł aby założyć grupy 

żłobkowe. Można na to pozyskać środki i  nauczyciele będą mieli zatrudnienie. Dyrektorzy 

przedszkoli chcą wejść w ten projekt. 

 

Pan Jarosław Bonus: 
-czy dalej trwa proces utraty uczniów w naszym gimnazjum? 

 

Pani Hanna Chyżyńska: 
-pomału zaczyna nam przybywać uczniów. 

 

Pani Alina Jakończuk: 
-w Barczewku jest 14 uczniów i 1 oddział przedszkolny. Dla takiej grupki dzieci utrzymujemy cały 

budynek. Proszę o przygotowanie informacji na temat  wysokości kosztów utrzymania tego 

budynku. Czy w łegajnowskim przedszkolu nie można utworzyć  miejsca dla dzieci z Barczewka? 

Podobnie w Bartołtach Wielkich. 

 

Pani Hanna Chyżyńska: 
-utrzymanie Barczewka jest bardzo niskie. 

 

Pan Andrzej Moszczyński: 
-koszty utrzymania Łęgajn z Barczewkiem są najniższe. Budynek został wyremontowany. Jest tam 

całodzienna świetlica. Koszty opalania są  bardzo niskie, ponieważ robią to własnym sumptem. 

W Łęgajnach wprowadzamy już dwuzmianowość. 

 

Do punktu 12. 
 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Barczewie  w 2014r oraz 

informacja o planowanych przedsięwzięciach w 2015r przedstawił prezes Spółki ZWIK pan Jacek  

Kasprzak. 

Informacja stanowi załącznik do protokółu. 

 

Pan Andrzej Moszczyński: 
-czy kanalizacja w Barczewku działa już w 100%? 

 

Pan Jacek Kasprzak: 
-kanalizacja w Barczewku działa bardzo dobrze. Na dzień dzisiejszy podłączonych  jest ok.50% 

użytkowników. Podłączenia dokonują użytkownicy na własny koszt. Zbiorowe odprowadzenie 

ścieków jest to  jeden  organizm działający wspólnie w całej gminie. 

 

Pan Bogdan Caruk: 
-woda na boisku koło gimnazjum, jakie są na to szanse? 

 

Pan Jacek Kasprzak: 
-spotkajmy się jutro w tej sprawie. Koszt to ok.10 tysięcy zł. 

 

Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-połowa mieszkańców jeszcze się nie podłączyła do kanalizacji w Barczewku. Były zapewnienia, 

że będą prowadzone działania restrykcyjne w kierunku przymuszenia wszystkich mieszkańców do 

podłączenia się do tej sieci. 

 

Pan Jacek Kasprzak: 



-my takich uprawnień nie mamy. Służymy pomocą, danymi niezbędnymi przy kontroli. 

 

Pani Balbina Buras: 
-dokończenie inwestycji w Lamkowie, niedokończona kolonia. Kiedy to nastąpi? 

 

Pan Jacek Kasprzak: 
-to nie do mnie pytanie. 

 

Pan Krzysztof  Zdziarstek: 
-zadanie to nie jest wpisane w budżet. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-problem kanalizacji Odryt to  rozszczelnienie  zbiornika wody na gruntach pana Pontusa. Tam są 

trzy zbiorniki. Zostały one skierowane  do zbiornika przeciwpożarowego. Tam prawdopodobnie 

położony jest  rurociąg do Jedzbarka. Czy to będzie można odszukać? Do końca sierpnia 

przedstawić musimy warunki. Proszę o zajęcie się tym problemem. 

 

Pan Jacek Kasprzak: 
-największy problem byłby tam  z odprowadzeniem  ścieków oczyszczonych. Dziś nie odpowiem 

na  to pytanie. Burmistrz mówił, że jest w kontakcie  z  RDOŚ-iem. Z pewnościa pojedziemy w 

teren, ale dziś nic nie mogę powiedzieć o odprowadzeniu wód popłucznych. Będziemy szukali 

wyjścia. 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-umówimy spotkanie z projektantem i z Agencją Nieruchomości Rolnych . 

 

Do punktu 13. 
Sprawozdanie z  realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Barczewo z Organizacjami 

Pozarządowymi w 2014r przedstawiła pani Anna Gędas  , podinspektor w Wydziale 

Organizacyjnym w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

 

Pani Halina Bronka: 
-jestem członkiem  Gminnej Rady Pożytku Publicznego . Spotykamy się systematycznie raz w 

miesiącu i chcemy stwierdzić, że sprawozdanie jest przygotowane bardzo rzetelnie. 

 

Pani Alina Jakończuk: 
-chcę potwierdzić to co mówiła pani Halina Bronka i chciałabym jeszcze dodać, że pani Gędas w 

czasie ostatniej kontroli z RIO została bardzo dobrze oceniona. 

 

Pan Bogdan Caruk: 
-przyłączam się do tych opinii. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-wskaźniki realizacji projektu – jaka kwota dotyczy juniorów, młodzików, seniorów? 

 

Pani Anna Gędas: 
-wskaźniki określa Ramowy Program. My tego nie dzielimy na osoby. Na realizację patrzymy 

całościowo. 

 

 



Do punktu 14. 
Informację na temat stanu infrastruktury drogowej po sezonie zimowym i o planowanych 

remontach przedstawił pan Krzysztof Zdziarstek – kierownik Wydz. Budownictwa w Urzędzie 

Miejskim w Barczewie. 

 

Pan Jarosław Bonus: 
-nie ma tu rozliczenia napraw na osiedlu domków. Ile kosztowały naprawy tych dróg i czy były 

naprawiane zgodnie ze specyfikacją? 

 

Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-kosztów jeszcze nie podsumowaliśmy. Naprawy były prowadzone zgodnie ze specyfikacją. 

 

Pan Marek Adamkowski: 
-jaką metodą to było wykonane? 

 

Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-naprawę dróg  nadzoruje  pan Matyka i po zakończeniu  prac firma zgłosi to do odbioru. 

 

Pan Dariusz Jasiński: 
-jak firma wróci z naprawy dróg z Nikielkowa to dokona ponownej naprawy dróg na domkach 

jednorodzinnych, łącznie z walcowaniem. Środki są takie  a nie inne. Na  domkach 

jednorodzinnych wykonuje się jedynie naprawy bieżące. Cały czas czekamy na wykonanie tam 

wody, kanalizacji sanitarnej i burzowej. Po wykonaniu tych inwestycji będziemy mogli wykonywać 

inwestycje drogowe w tym terenie. W ciągu tych ostatnich lat stan tych dróg znacznie się poprawił. 

 

Pani Krystyna Mańkowska: 
-ile kosztowała naprawa drogi Bark-Łęgajny i z Kaplityn do lasu? 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-przy objeździe dróg jechaliśmy tą drogą i w stosunku do dróg w Nikielkowie i w Wójtowie  droga 

jest bardzo dobra. 

 

Pan  Andrzej Maciejewski: 
-po naprawie  ulicy Kwiatowej po burzy niestety nic nie pozostało. Zajechaliśmy do górnych 

Kaplityn i stwierdziliśmy, że pierwszy odcinek drogi jest do poprawki, dalej przez las już było 

lepiej. Uważam, że jeśli chodzi o ulicę Kwiatową to nie ma co ładować kruszywa w błoto. Tam 

należy zrobić coś na stałe. 

 

-co z wiaduktem w Nikielkowie? 

 

Pan Zdziarstek: 
-można ogłosić jeszcze raz postępowanie. Moze znajdą się tańsi oferenci. 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-po osobistej ocenie tego wiaduktu spróbujemy znaleźć inne wyjście oceny jego stanu. Jest to stary 

obiekt ale życzyłbym aby wszystkie obiekty mostowe  na naszym terenie były w takim stanie. 

Zostaliśmy sami z tym problemem. Zajmę się tym osobiście. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-proszę aby radni takie sprawozdania otrzymywali wcześniej ze wszystkimi materiałami sesyjnymi. 

 

Do punktu 15. 



Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

 

Pan Rafał Surmański opinia  Komisji Oświaty , Zdrowia i Spraw Społecznych jest pozytywna. 

 

Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 

Pan Kazimierz Kozon: 
-jaki jest skład osobowy Komisji 

-jakie są zasady wynagradzania członków tej Komisji 

-jaki jest harmonogram posiedzeń Komisji 

 

Pan Lech Nitkowski: 
-otrzyma pan na te zapytania odpowiedź na piśmie. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Obrady sesji opuścił  radny pan Andrzej  Moszczyński . 

 

Rada Miejska 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła: 

 

                                              U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  VIII(59)15 
w sprawie zmiany Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych 

                 na 2015r. 

 

 

Do punktu 16. 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Iwona Ćwiek. 

 

 

Pan Jarosław Bonus (w zastępstwie  radnego Moszczyńskiego) – opinia Komisji Regulaminowej 

jest pozytywna. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

 

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 

 

 

                                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę    nr  VIII(60)15 
 

w  sprawie  współdziałania  celem  realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

Obszaru  Funkcjonalnego Olsztyn. 

 

 

Do  punktu 17. 
 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił kierownik  Wydziału BIOŚ pan Krzysztof Zdziarstek. 

 

Pan Dariusz Jasiński: 
 



-uchwała ta  przygotowana jest zgodnie z obietnicą z ubiegłej sesji. Możemy podpisać 

porozumienie.  

Wprawdzie nasz radca prawny ma zastrzeżenia. 

 

Pan Jarosław Bonus – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 

 

Pan Bogdan Caruk – opinia Komisji  do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych  również jest 

pozytywna. 

 

Pani Krystyna Mańkowska – Komisja Finansów Publicznych pozytywnie opiniuje uchwałę. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada Miejska  13 głosami „za”,  przy 1 głosie przeciwnym  podjęła: 

 

 

                                               U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  VIII(61)15 
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych w 

granicach administracyjnych Gminy Barczewo na cele nie związane  z budową, przebudową ….... 

 

Do punktu 18 i punktu 19. 
 

Zmiana WPF i  i zmiana budżetu. 

 

WPF. 

 

Wyjaśnienia przedstawiła Skarbnik pani Dorota Kondratowicz. 

 

Pan Jarosław Bonus – opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna. 

 

Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 

Na sesji obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada  Miejska  j  e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 

 

                                                 U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  VIII(62)15 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2015-2024. 

 

 

Zmiana budżetu na 2015r: 
 

Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 

Pan Jarosław Bonus – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 

 

Rada Miejska  13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”  podjęła: 

 

 

                                                   U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  VIII(63)15 
 

w sprawie  zmiany budżetu na 2015r 



 

Do punktu 20. 
 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta pani Dorota Kondratowicz. 

 

Pani Krystyna Mańkowska  - opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 

Pan Jarosław Bonus – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 

 

Na sali  obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 

 

                                                  U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  VIII(64)15 
 

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Usług Komunalnych 

Spółka z o.o  w Barczewie. 

 

Do punktu 21. 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 

 

Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 

 

Pan Jarosław Bonus  - opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 

 

Na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

Rada Miejska  10  głosami „za”, przy 2 „przeciwnych” i przy 2 „wstrzymujących” 

p o d j ę ł a: 

 

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  VIII(65)15 
w sprawie udzielenia pomocy  Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem  Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

 

Do punktu 22. 
 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Pan Adam Dowgiałło: 
-od dwóch miesięcy na sesjach i komisjach połączonych informuję o możliwości pozyskania z 

WIOŚ środków. Temat ten pojawił się również w kontekście naprawy dach na budynku Centrum 

Kultury i Promocji Gminy w  Barczewie. Proponowałem pomoc , niestety Centrum Kultury tego 

nie wykorzystało. Otrzymaliśmy informację, że Centrum nie miało czasu, ponieważ pisało wniosek 

z gimnazjum na  polsko-ukraińską wymianę młodzieży. Takie tłumaczenie jest nie na miejscu. 

 

Pan Rafał Surmański: 
-dziękuję  pani Szter za pomoc w pracach nad utworzeniem szkół ponadgimnazjalnych w 

Barczewie. 

 

Pan Lech Nitkowski: 



-odpowiedzi dla pani Szter przekażemy na piśmie. 

 

 

Do punktu 23. 

 

Pan Andrzej Maciejewski: 
-stwierdzam, że dzisiejszy porządek obrad został zrealizowany, w związku z czym zamykam 

posiedzenie VIII/15 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Protokółowała: 

Barbara Kwapis                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie 

                                                                                 Andrzej Maciejewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


